
 

 

Tekst slotdebat PvdA Fractie - 14 november (spreektijd ca. 9 minuten, tijd beschikbaar: 20 minuten) 

 

Voorzitter, 

 

In onze stad moeten er kansen zijn voor iedereen. Zodat iedereen zeker kan zijn van een betaalbaar huis in een fijne wijk, 

dat je het einde van maand financieel gewoon haalt en dat het onderwijs jouw kinderen minimaal dezelfde toekomstkansen 

geeft. Dat staat in toenemende mate onder druk, bij uitstek in onze stad. 

 

En er zijn voorbeelden genoeg. 

 

Zo hoorden wij over Mary uit Vleuten. Al vijf jaar lang zoekt zij met haar zorgbehoevende man Gerard naar een sociale 

huurwoning waar ook hij goed kan wonen. Na vijf jaar was zij het helemaal zat en zette haar man op straat om een 

statement te maken. Een terecht statement dat onze woningmarkt compleet kapot is en Utrecht in totale woningnood 

verkeert. 

 

En onze fractie wordt nog met regelmaat gebeld door mensen over hun individuele inkomenstoeslag. Vaak overstuur en 

over dat er iets fout lijkt te zijn gegaan, want de toeslag is zoveel minder geworden (van €600 naar slechts €50). Een 

onbegrijpelijke keuze van het vorige college, waarover de paniek aan de andere kant van lijn duidelijk hoorbaar is. Zij 

hebben dit geld nou eenmaal nodig om het einde van de maand te kunnen halen. 

 

En het onderwijs, dé motor voor gelijke kansen voor onze kinderen, luidt keer op keer de noodklok. Een week geleden 

stond het stadsplateau vol met honderden Utrechtse leraren. In een freeze, een totale stilstand, net zoals het onderwijs stil 

staat. Het zoveelste signaal dat zelfs de motor voor gelijke kansen voor onze kinderen hapert. 

 

Het systeem, de wijze waarop wij het met elkaar geregeld hebben en dat iedereen kansen zou moeten bieden, werkt voor 

steeds meer Utrechters niet meer. En dat zien we ook in deze begroting. De broodnodige investeringen waar onze inwoners 

zo nadrukkelijk aandacht voor vragen, worden niet gedaan. In plaats daarvan gaat het over bezuinigingen. Zelfs in een tijd 

dat we constant horen dat er zo veel geld beschikbaar is bij het Rijk, begint dit college enthousiast de duizenden euro’s bij 

elkaar te schrapen voor bezuinigingen om de begroting rond te krijgen. 

 

• Zo zien mensen hun atletiekbaan bijna verdwijnen, zonder dat er ooit met hen is overlegd.  

• De loon- en prijscompensatie in de culturele sector wordt geschrapt, terwijl de gemeente nét had toegezegd met 

een fair practice code te gaan werken, juist voor een goede beloning. 

• Het initiatievenfonds wordt gekort, nadat het de gemeente na jaren is gelukt om actieve bewoners het fonds ook 

echt te laten gebruiken. 

 

Bij het Rijk is er geld te over, maar Utrechters zien er niets van en krijgen onbegrijpelijke bezuinigingen voor hun kiezen. 

Daarom doen wij als PvdA onze eigen voorstellen in onze tegenbegroting: 

 

• We bouwen meer betaalbare woningen door snel meer mensen aan te nemen. Dit kunnen we betalen door echt 

werk te maken van minder van die dure externe inhuur. 

• We ondersteunen mensen met minder geld door te investeren in armoedebestrijding en in mensen die lastig aan 

het werk komen. Dit doen we door geen subsidie te geven aan bijvoorbeeld StartsUps en ScaleUps waar vooral 

hoogopgeleiden van profiteren. 

• We investeren in het onderwijs, die belangrijke motor voor gelijke kansen. Deze grote investeringen zijn mogelijk als 

je ook naar de inkomsten durft te kijken. 

 

Zo maken wij keuzes vóór een Utrecht waar iedereen zijn of haar kansen kan pakken. Al onze keuzes hiervoor staan in onze 

tegenbegroting die wij indienen als amendement. 

 
Voorzitter, 
 
Wij maken andere keuzes als het gaat om Utrecht. Daar horen natuurlijk eigen moties en amendementen bij.  
 
In onze stad moeten leefbare wijken voorop staan. Utrecht kent grote woningnood en ook voorzieningen staan steeds meer onder 
druk. 

 

• Eindelijk (!) worden er in een aantal wijken geen sociale huurwoningen meer verkocht (Binnenstad, Oost, West, 

NoordOost). Maar helaas geldt dit in deze tijden van grote woningnood nog altijd niet voor alle wijken in onze stad. 

Wij roepen (motie 1) de wethouder daarom opnieuw op te stoppen met de verkoop van sociale huurwoningen, 

meer specifiek in de wijken NoordWest en Zuid. 



 

 

• Airbnb groeit in Utrecht en onttrekt honderden woningen aan de woningvoorraad. We zien wederom een flinke 

toename van het aantal overnachtingen in Utrecht, een professionalisering van het aanbod én dat de max. van 60 

dagen met voeten wordt getreden. Het enige wat de wethouder nu voorstelt is toezicht en handhaving op 

ongeregistreerde panden. Daarom dienen wij een motie (2) in voor aanvullende maatregelen. 

• De verdichting in Utrecht zorgt voor toenemende druk op onze voorzieningen. Daarom dienen wij een motie (3) in 

die oproept om met bewoners en andere belanghebbenden van de omliggende buurten tot een pakket van 

maatregelen rondom de verbetering van de leefbaarheid van de buurten te komen, te beginnen bij de 

Merwedekanaalzone/Rivierenwijk. 

• Bij de voorjaarsnota vroegen wij om een plan voor vitale winkelgebieden. Tégen leegstand, voor leefbare 

winkelstraten. Nog altijd hebben wij niets gezien. Binnenkort komt er, een jaar vertraagd, slechts een inventarisatie 

onze kant op. Daarom dienen wij een motie (4) in om voor alle winkelgebieden maatregelen te benoemen t.b.v. de 

leefbaarheid en waarom deze wel of niet benodigd zijn. 

• De atletiekbaan Amaliapark. Er is veel om te doen geweest. Een onbegrijpelijke bezuiniging die ging om een 

minimaal bedrag, dat niet was afgestemd met de gebruikers en met het idee van een Urban Sport Park volledig voorbij 

ging aan het belang ervan voor de bewoners. Wij zijn heel blij dat we samen met het CDA konden optrekken en met 

steun van de coalitie dit slechte plan van tafel gaan krijgen. Deze motie volgt vanuit het CDA. 

 
In Utrecht moet iedereen mee kunnen doen, ongeacht het inkomen dat je hebt. Dat is een blijvende uitdaging in een stad waar veel 
steeds duurder wordt. 
 

• Afgelopen periode is er veel debat geweest over het gebruik van de U-pas. Meer mensen moeten hun pas gaan 

gebruiken en dat gevoel wordt gelukkig breed in deze raad gedeeld. In het commissiedebat en bij de actuele motie 

bleek echter vanuit het college terughoudendheid als het ging om meerdere nieuwe initiatieven. Wat ons betreft 

moeten we juist altijd sturen op maximaal gebruik per U-pashouder. Daarom dienen wij een motie (5) in die dit 

benadrukt. 

• Voorlichting van de U-pas bij ouderen waar zij wonen wordt nu door één enkele vrijwilliger gedaan. Als diegene 

stopt, stopt de voorlichting op locatie. Dat mag wat ons betreft niet gebeuren, daarom dienen wij een motie (6) in 

om dit structureel te regelen. 

• Mijn fractie vindt het onbegrijpelijk dat in een tijd dat we werken aan een fair practice code voor de culturele sector, 

o.a. over goed loon en arbeidsvoorwaarden, er wordt bezuinigd op de loon- en prijscompensatie in de culturele 

sector. Daarom dienen wij een motie (7) in die oproept dit niet onverkort uit te voeren maar in samenhang met de 

fair practice code vorm te geven. 

• Terwijl de economie floreert, neemt het aantal mensen dat op straat leeft toe. Oók met al die koude nachten in het 

vooruitzicht. De winteropvang wordt pas geopend wanneer het onder minus drie wordt. Dat betekent dat veel 

mensen afgelopen weken gewoon in de kou sliepen. Wij vragen daarom in een motie (8) de winteropvang structureel 

open te stellen en terug te komen bij de raad welke mogelijkheden hiervoor zijn. 

 

Voorzitter, 

 

Onderwijs is zoals gezegd de belangrijkste motor voor gelijke kansen voor onze kinderen. Elk kind moet het beste uit 

zichzelf kunnen halen en alle kansen krijgen. 

 

• Als de kortingen op het onderwijs achterstandenbeleid door gaan, moeten scholen binnenkort beginnen met het 

ontslaan van leraren en extra ondersteuning. Wat er tot nu toe aan geld bij is gekomen is onvoldoende om te 

voorkomen dat de tekorten het onderwijs van onze kinderen gaat raken. In onze tegenbegroting compenseren wij dit 

volledig. Wij roepen het college nogmaals met klem op ditzelfde te doen. 

• Het lerarentekort in Utrecht wordt steeds nijpender. Gelukkig is er inmiddels iets van geld gekomen uit het rijk, al is 

dit niet structureel en te weinig. In onze tegenbegroting zetten wij extra middelen in om het lerarentekort tegen te 

gaan. Nu dienen wij een motie (9) in om de wensen van scholen leidend te maken en geen taboes te hanteren bij 

het bestrijden van het lerarentekort bij de inzet van die extra middelen uit het Rijk. 

 
Voorzitter, 
 
Steeds vaker gaat het in het nieuws over georganiseerde criminaliteit, ondermijning of activiteiten van extreme groeperingen. 
Veiligheid is niet vanzelfsprekend en dat vraagt actie van de politiek. 

 

• We vragen om een actualisatie van het plan van aanpak voor jongeren die hun straf hebben uitgezeten en moeten 

kunnen reïntegreren, om grote problemen in de toekomst zo veel mogelijk te voorkomen, en dienen daartoe een 

motie (10) in. 



 

 

• Zolang het Rijk niets doet rondom alle problematiek van lachgas, ligt er een grote verantwoordelijkheid bij de 

gemeente. Het is positief dat het gebruik op locaties in de stad nu verboden is. Wat ons betreft leggen we de verkoop 

ook aan banden bij detailhandel en horeca en dienen daarvoor een motie (11) in. 

 

Voorzitter, 

 

Als we er voor willen zorgen dat alle Utrechters hun kansen kunnen grijpen, moeten we grote keuzes durven maken om 

het systeem te veranderen. Wij zullen hier voorstellen voor blijven doen. 

 

 

 

 

 

 

 

VVD: 

Minder naar de bijstand 

Minder naar armoederegelingen 

Grond wordt verkocht 

Vastgoed wordt verkocht 

Alle grote investeringen missen 

 

S&S: 

Alle grote investeringen missen 

Aanvullende inzet op evenementen verkeerde keuze 


